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Verslag van de vergadering van de Commissie Werk van woensdag 4 juli 2007 
 
 

 

Aanwezig zijn: 

De heren R.J. Siepel (voorzitter), N. Benedictus (VVD) en W.C. Noordergraaf (VVD), mevrouw H.H. 

Nijhuis-Ovinge (CDA), heren P.T.J. Pels (PvdA) en E. Taskin (PvdA), mevrouw N. de Lange (SP), 

heer K. Tadema (ChristenUnie), mevrouw A.S.M. Roda (GroenLinks) en heer S. Jokhan 

(commissiegriffier) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden gedeputeerde Staten: de heren H. Dijksma en A.L. Greiner 

 

Afwezig is:  

Heren J.N.J. Appelman (CDA), N.Demirbilek (SP), H. Stuivenberg (SP), T.H. van der Wal (SP), 

F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks) en  J.N. Simonse (SGP) en mevrouw M.A.E.W. Luijckx (PvdD) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom.  

 

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Mededelingen voorzitter/presidium/Statengriffie 

- Bericht van verhindering is ontvangen van de heren A. Stuivenberg (SP), T.H. van de Wal (SP), J.N. 

Appelman (CDA), J.N. Simonse (SGP) en F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks). Mevrouw N. de Lange 

zal de SP vertegenwoordigen en de heer Van Schoot wordt vervangen door mevrouw A.S.M. Roda. 

- Invullen enquête over Sturing en verantwoording voor de Statenconferentie in september as. 

Gevraagd is de enquête in te vullen voor aanstaande zaterdag. Ongeveer 15% heeft hieraan voldaan. 

Een vriendelijk verzoek aan degenen, die deze enquête nog niet ingevuld hebben, dat alsnog te doen. 

Voor u in de bakjes gelegd: 

- Memo 559315 d.d. 26 juni 2007 over Nagekomen stukken commissie Werk 4 juli 2007. 

- Handout presentatie d.d. 14 juni 2007 van Connexxion, Stand van zaken Flevolandse concessies. 

- Memo 554331 d.d. 14 juni 2007 over Economische Versterking Noordelijk Flevoland. 

- Memo 556482 d.d. 20 juni 2007 over Gratis openbaar vervoer - Tussenevaluatie proef Zeewolde-

Almere (lijn 159). 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

 

4. Verslag van de vergadering van 14 juni 2007 (558236) 

Zowel voor het openbare deel als het besloten deel zijn geen schriftelijke tekstwijzigingen voorgesteld. 

Beide verslagen worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

b. lijst van toezeggingen (556021) 

- Punt 2. Verwijdering vangrails Markerwaarddijk.  

Gedeputeerde Dijksma meldt, dat er op korte termijn maatregelen zullen worden uitgevoerd. Over de 

verwijdering van de vangrails en de gevolgen voor het fietspad zal de commissie in september worden 

geïnformeerd. 

- Punt 3. Lichthinder Luttelgeest en Almere. De commissie zal hierover in juli schriftelijk geïnformeerd 

worden. 
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- Punt 4. OMFL-onderzoek biobrandstof. De commissie zal hierover in juli schriftelijk geïnformeerd 

worden. 

- Punt 6. Toename Jacobskruiskruid in Flevoland. Gedeputeerde Greiner meldt, dat er contact is 

gezocht met diverse instanties: Bij het Veterinair Centrum in Emmeloord is geen enkel geval van 

vergiftiging door Jacobskruiskruid in de Noordoostpolder bekend. Volgens Staatsbosbeheer komt dit 

kruid in het Kuinderbos voor en bij LTO Noord is niet bekend dat dit kruid tot problemen in de 

Noordoostpolder leidt. Nog geen antwoord is ontvangen van de Universiteit van Leiden. 

Gedeputeerde Greiner concludeert hieruit, dat het Jacobskruiskruid wel in de Noordoostpolder 

voorkomt, maar nog niet tot problemen heeft geleid. 

De VVD kan met dit antwoord overweg. De partij vraagt of er nog gekeken is naar de 

distelproblematiek, waar zij in de vorige vergadering op gewezen heeft. De voorzitter wijst er 

nogmaals op, dat het hier een landelijke verordening betreft. Hij stelt voor, dat de partij eerst 

ambtelijke informatie inwint over landelijke verordeningen. Mocht de partij daarna nog vragen hebben 

richting het college, dan kan zij daar in een volgende commissievergadering op terugkomen. De VVD 

stemt hiermee in. 

 

c. lijst van moties (554603) 

Deze lijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

5. Lijst ter kennisneming stukken van 4 juli 2007 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. De lijst wordt ter kennisgeving aangenomen. 

 

6. Door fracties ingebrachte onderwerpen 

Geen. 

 

7. Portefeuillehouder A.L. Greiner 

a. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

 

b. Statenvoorstel 

1. Vaststelling uitvoeringsdocument Kansen voor Flevoland in het kader van het Operationeel 

Programma Landsdeel West EFRO 2007-2013 

Eerste termijn. 

 

De VVD vindt het een indrukwekkend stuk. Omdat er bij de voorbereiding van dit stuk zoveel mensen 

betrokken zijn geweest, gaat de partij ervan uit, dat zoveel mogelijk zaken gevangen zijn en dat het 

geld zo goed mogelijk wordt toebedeeld. De partij neemt aan, dat de commissie van de nadere 

detailinvulling op de hoogte zal worden gehouden. Ook wil zij weten of er voldoende gelden 

beschikbaar worden gesteld aan het bureau dat dit programma gaat begeleiden. 

Het CDA vindt het een veelomvattend document. De partij is van mening, dat de verwachte 

banenrealisatie een grote financiële injectie vergt en zij vraagt zich af of de provincie erin slaagt om 

met minder financiële inspanning meer banen te realiseren. 

Ook de ChristenUnie vindt de verhouding tussen investering en rendement arbeidsplaatsen uit balans. 

Daarbij vraagt de partij zich af of er ook naar de onderkant van de arbeidsmarkt is gekeken? 

De PvdA is blij met elk initiatief ter bevordering van werkgelegenheid en concurrentie. Ook is zij 

content met de voorwaarden zoals opgenomen in het toetsingskader en het schuiven met de middelen 

tussen prioriteiten en doelstellingen. Wel vraagt zij zich af waarom bij het overleg B&W van Almere of 

Lelystad niet aanwezig is? Waarom is bij prioriteit 3 gekozen voor Almere en Lelystad en niet voor de 

Noordoostpolder? Het budget voor Flevoland bedraagt ruim € 34 miljoen. Zit hier de rijksbijdrage van 

€ 7,5 miljoen bij in, of komt die er nog bij? Ten slotte merkt de partij op, dat zij de in de prioriteiten 

opgenomen doelstellingen erg vaag en algemeen vindt. 

 

Gedeputeerde Greiner bedankt de commissie voor haar waarderende woorden. Hij geeft aan, dat, 

nadat dit stuk door de Staten is vastgesteld, de commissie systematisch op projectniveau op de 

hoogte zal worden gehouden. De onderhandelingen over de gelden voor de administratie zijn nog niet 

afgerond.  

Voor wat betreft het aantal arbeidsplaatsen, merkt de gedeputeerde op, dat dit plan een vertaling is 

van het plan OP West. Het is ook volgens die systematiek opgezet, welke gelieerd is aan de 

voorschriften vanuit Brussel. Enerzijds geeft Brussel veel vrijheid, maar anderzijds vraagt het een 

gedetailleerde beschrijving en veel controle. 760 FTE is de uitkomst van een rekenkundige formule op 
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basis van de gebruikte systematiek. De provincie voorziet zelf, dat er enkele duizenden 

arbeidsplaatsen gecreëerd kunnen worden. De gedeputeerde is ook van mening, dat er aandacht 

moet zijn voor de onderkant van de arbeidsmarkt, met name voor de laagste twee niveaus. Het 

medium hiervoor is het Europees Sociaal Fonds (ESF), maar dit is een landelijke aanpak geworden. 

Alle partijen die geld kunnen aanvragen in het kader van ESF zullen door de provincie aangesproken 

worden, om zo toch een soort Flevolandprogramma te kunnen maken. Wel kunnen er in het OP West 

ESF-achtige projecten opgenomen worden, die ook als zodanig in het programma zijn aangegeven. 

Het programma is in nauw overleg met alle gemeenten tot stand gekomen. De keuze voor Almere en 

Lelystad is niet door de provincie gemaakt, anders had zij ook zeker Noordoostpolder meegenomen. 

Wel is bereikt dat de gelden voor prioriteit 2 op heel Flevoland kunnen neerslaan; dit was in eerste 

instantie beperkt tot de omgeving van Almere en Lelystad. Het bedrag van € 34 miljoen is de inzet 

vanuit Brussel. Daarbij komen nog de cofinanciering van Flevoland (€ 10,5 miljoen) en de rijksbijdrage 

(€ 7,5 miljoen). De doelstellingen zijn vaag vanuit een tactisch oogpunt, omdat er nu ruimte is voor een 

eigen precisering. 

 

Tweede termijn. 

 

De PvdA wijst op de toelichting op pagina 9 van het Uitvoeringsdocument, waar staat vermeld, dat 

prioriteit 3 zich richt op het versterken van het vestigings- en leefklimaat. De partij is van mening dat 

de gemeente Noordoostpolder er toch bij hoort. 

Gedeputeerde Greiner geeft aan, dat voorafgaand aan dit programma het Rijk het Nationaal 

Strategisch Plan heeft opgesteld. Daarin maakte het Rijk een doorkoppeling met eigen beleid en in dit 

geval met de G27. Dit had tot gevolg dat alleen Lelystad in aanmerking kwam. Uiteindelijk is de 

provincie er wel in geslaagd om ook Almere in aanmerking te laten komen, maar nog een gemeente 

erbij was niet mogelijk. 

 

De voorzitter concludeert, dat de commissie adviseert om de inhoud van het programma bij hamerslag 

vast te stellen bij de Statenvergadering in september. 

 

c. Vragenronde 

Er zijn geen vragen. 

 

8. Portefeuillehouder H. Dijksma 

a. Mededelingen 

In het vervolg zal gedeputeerde Dijksma proberen schriftelijke mededelingen te doen over de 

ontwikkelingen van verschillende lopende zaken. Vanwege diverse recente ontwikkelingen zal hij 

vandaag de mededelingen wel mondeling doen. 

 

Hollandse Brug 

Er is een plan ontwikkeld om meer autorijstroken op de Hollandse Brug te creëren. Dit plan is door de 

minister positief ontvangen, maar hij gaf wel aan dat dit plan niet op deze termijn is te realiseren. 

De gedeputeerde heeft aan de minister gemeld, dat hij vindt dat er te weinig gebeurt met betrekking 

tot het flankerend pakket. Naar aanleiding daarvan zijn er een aantal oplossingen aangedragen. 

OV-SAAL 

De minister wil de no regret-maatregelen gefaseerd uitvoeren. De gedeputeerde is erg positief over de 

instelling en sfeer tijdens overleggen van de Noordvleugel. Een definitief besluit is afhankelijk van het 

besluit over de Zuiderzeelijn en de minister heeft toegezegd dat daarover eind september een 

definitief besluit zal worden genomen. 

Ramspolbrug 

De gedeputeerde heeft samen met de provincie Overijssel nogmaals bij de minister gepleit voor een 

hoogte van 13 meter. 

 

De PvdA vraagt of het nu inderdaad zeker is dat er ook busverkeer plaats kan blijven vinden tijdens de 

werkzaamheden aan de Hollandse Brug.  

De ChristenUnie heeft uit de krant vernomen, dat in de nieuwe dienstregeling van de NS de 

rechtstreekse verbindingen tussen Almere en Amsterdam komen te vervallen. Er zou dan alleen nog 

een rechtstreekse verbinding tussen Almere en Amsterdam WTC mogelijk zijn. Is de gedeputeerde dit 

bekend? 

Met betrekking tot het flankerend pakket vraagt GroenLinks of automobilisten actief benaderd zullen 

gaan worden. 
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Gedeputeerde Dijksma heeft er bij de minister op aangedrongen, dat automobilisten actief benaderd 

zullen gaan worden. Over wijzigingen in de dienstregeling van de NS is de gedeputeerde nog niets 

bekend. Zodra daar meer over bekend is, zal hij de commissie informeren. Het is zo goed als zeker, 

dat er één baan open zal zijn voor busverkeer tijdens de werkzaamheden aan de Hollandse Brug.  

 

b. Ter bespreking 

1. Tussenevaluatie proef gratis openbaar vervoer 

De VVD merkt op, dat er inmiddels een memo van het college beschikbaar is gekomen, die ongeveer 

tot gelijkluidende conclusies als die van de partij is gekomen. De partij onderschrijft de inhoud van de 

memo. De proef moet feitelijk als mislukt worden beschouwd, omdat de uitkomsten en de 

bezettingsgraad niet als een representatieve proef kunnen gelden. De partij sluit zich aan bij de 

kanttekeningen van de memo en de mededeling van aanbeveling.  

Het CDA vindt dat er onvoldoende resultaat is om conclusies te kunnen trekken. Bij deze proef is geen 

gelegenheid geweest om sturing te geven op basis van een tussenevaluatie. Wellicht is dat in de 

toekomst een middel om meer conclusies te kunnen trekken. Met het oog op de gemaakte 

kanttekeningen vraagt de partij of het vervolgtraject Lelystad-Dronten wel avond- en weekenddiensten 

heeft. Het lijkt haar wenselijk om dit in de vervolgstudie wel mee te nemen. 

De PvdA merkt op, dat mobiliteit een ingewikkeld beleidsterrein is en de partij wil niet tot de conclusie 

komen dat de proef mislukt is. Ondanks de beperkingen van de proef ziet de partij toch positieve 

resultaten, zoals groei van het reizigersaantal in de dalperiode en een hogere mobiliteit van de 

doelgroepen. Aan de genoemde mogelijke negatieve neveneffecten moet bij de volgende proef zeker 

aandacht besteed worden. Ten slotte merkt de partij op, dat zij met belangstelling de eindevaluatie en 

de opzet van de tweede proef afwacht. 

De ChristenUnie geeft aan, dat vooraf bekend was dat de lijn uit de proef niet druk bezet was. De 

partij noemt de proef niet mislukt. Het valt de partij op, dat uit de vragen aan de passagiers een aantal 

knelpunten naar voren komt. Zo blijkt uitbreiding van de diensten gewenst te zijn en de partij vraagt 

dan ook of het mogelijk is om uit de BDU-middelen lijndiensten naar Zeewolde uit te breiden. 

GroenLinks sluit zich aan bij de opmerkingen van de PvdA. De partij vindt de allerlaatste zin uit de 

memo belangrijk, over aansluiting bij experimenten elders. 

 

Gedeputeerde Dijksma geeft nogmaals aan, dat het hier om een tussenevaluatie gaat. Het is daarom 

lastig om op basis van deze evaluatie echte conclusies te trekken. Het is zelfs de vraag of er op basis 

van de eindevaluatie echte conclusies getrokken kunnen worden, omdat het gaat om een beperkte 

proef. Daarom zal er ook een tweede proef uitgevoerd gaan worden, onder andere omstandigheden. 

In het najaar zullen de eindevaluatie en de opzet van de tweede proef gepresenteerd worden. De 

opmerking dat een tussenevaluatie eventueel sturing zou kunnen geven is interessant, waarbij wel de 

lengte van de proef belangrijk is. Het wel of niet meenemen van weekend- en avonddiensten in een 

vervolgstudie wordt meegenomen. De gedeputeerde durft nog geen uitspraken te doen over het wel of 

niet lukken van de proef. Op de vraag over het eventueel uitbreiden van diensten, geeft de 

gedeputeerde aan, dat de provincie dit soort zaken met consumentenorganisaties bespreekt en 

Connexxion voert daartoe metingen uit. Op basis daarvan besluit de provincie om op bepaalde tijden 

te rijden. Consumentenorganisaties hebben niet aangegeven, dat uitbreiding op deze lijnen gewenst 

is. 

De gedeputeerde geeft aan, dat er zeker aandacht besteed zal worden aan experimenten elders.  

 

De voorzitter concludeert, dat de commissieleden politiek verschillend denken over het al dan niet 

geslaagd zijn van de proef, maar wel allen uitkijken naar de eindevaluatie en de opzet voor de 

volgende proef.  

 

c. Vragenronde 

Er zijn geen vragen. 

 

9. Rondvraag 

Er zijn geen vragen. 

 

10. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 20.20 uur. 

 

Vastgesteld in de vergadering van 13 september 2007, 
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de commissiegriffier,                                      de voorzitter, 


